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Úvodní slovo starosty  

Vážení spoluobčané,  

mnohokrát děkuji Vám všem, a po ustavujícím zasedání Zastupitelstva 

Městyse Kněževes i členům zastupitelstva, za důvěru, kterou jste mi 

dali zvolením do funkce starosty naší obce pro toto volební období.  

Velice si toho vážím a slibuji Vám, že se budeme společně s celým 

zastupitelstvem co nejvíce snažit Vaši vloženou důvěru nezklamat a 

pracovat na dalším rozvoji naší obce. Budu pozorně naslouchat 

občanům i zastupitelům, protože starostování beru v první řadě jako 

službu Vám – občanům městyse a nikoliv jako svoji osobní ambici. 

Rád bych také touto cestou poděkoval bývalému vedení obce za jejich 

odvedenou práci. 

Úkoly, které stojí před námi v nadcházejícím roce, ale i v tomto 

volebním období, jsou zavazující a budeme se je snažit co nejlépe 

zvládnout. Hlavním tématem těchto dní téměř ve všech domácnostech 

jsou energie a růst cen. I pro nás na obecním úřadu je snížení spotřeby 

energií prioritou. Zaměříme se na modernizaci veřejného osvětlení, 

výměny oken, zateplení, účinnější systémy vytápění až po možné 

instalace fotovoltaik na střechy obecních budov. Z velkých akcí se příští 

rok konečně dokončí právě budované poslední etapy kanalizace a 

vodovodu v obci a začne výstavba cyklostezky Kněževes – Rakovník. 

Doufáme, že se již po několika letech tahanic dořeší odkup chybějících 

pozemků v areálu Benzinol od Ministerstva obrany ČR. 

Toto je jen rychlý výčet toho, co před námi nyní stojí, a já jsem 

přesvědčený, že trpělivou a konstruktivní diskuzí a prací v rámci 

zastupitelstva i občanů můžeme dosáhnout toho, aby se Kněževes stala 

ještě lepším místem pro život.  

Chci být starostou všech občanů bez rozdílu. Uvítám každý nápad, 

podnět, nebráním se diskuzi na jakékoli téma. Dveře úřadu jsou Vám 

otevřeny.  

Závěrem mi dovolte, abych Vám všem popřál pohodové a klidné 

prožití vánočních svátků a v nadcházejícím roce 2023 hlavně pevné 

zdraví, štěstí, lásku a mnoho pracovních i osobních úspěchů. 

Ing. Jan Vršecký, starosta 
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Výsledky Komunálních voleb do Zastupitelstva městyse Kněževes 

Pro stálé dotazy občanů, kteří nemají přístup k internetu, uvádím 

výsledky a přehled zvolených členů zastupitelstva. 

Volební strana č.1 – Občanská demokratická strana 

1. Zdenka Malafová 154 hlasů 

2. Andrea Majerová 146 hlasů 

3. Eva Janotová  122 hlasů 

4. Václav Skála   134 hlasů 

5. Petr Bradáč  135 hlasů 

6. Věra Pazderníková 116 hlasů 

 

Volební strana č.2 – Kněževáci 

1. Jan Vršecký  206 hlasů 

2. Lukáš Vondruška 188 hlasů 

3. Tereza Miksová  177 hlasů 

4. Marek Albert  149 hlasů 

5. Veronika Žáková 143 hlasů 

6. Simona Vršecká  156 hlasů 

7. Darina Matějková 118 hlasů 

  

 Veřejná zasedání Městyse Kněževes 

z ustavujícího  veřejného zasedání 18.10.2022 
   Zastupitelé schválili 

➢ Starostu ing. Jana Vršeckého. 

➢ Uvolněnou místostarostku Zdenku Malafovou. 

➢ Zřízení finančního a kontrolního výboru, oba výbory jsou 

tříčlenné.  

➢ Předsedu finančního výboru Marka Alberta, členy ing.Terezu 

Miksovou a Věru Pazderníkovou. 

➢ Předsedu kontrolního výboru PaedDr.Václava Skálu, členy 

kontrolního výboru ing.Petra Bradáče a Veroniku Žákovou. 

➢ Odměnu za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva 

městyse ve výši 1000 Kč za měsíc. 

➢ Odměnu za  výkon funkce předsedy výboru zastupitelstva ve  výši 

2500 Kč za  měsíc a  člena výboru ve  výši 500 Kč za  měsíc. Při 
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souběhu výkonu několika funkcí se odměna neuvolněnému 

členovi zastupitelstva obce poskytne pouze za výkon funkce, 

za niž podle rozhodnutí zastupitelstva náleží nejvyšší odměna.  

 
z veřejného zasedání 15.11.2022 

   Zastupitelé schválili 

➢ Rozpočtové opatření č. 8. 

➢ Dvě inventurní komise, majetkovou a dokladovou. 

         Majetková (úřad, sokolovna, požární zbrojnice, knihovna,  

         benzinol, komunitní centrum, ČOV):  předseda Marek Albert,  

         členové: Václav Skála, Radek Pazderník a Simona Vršecká. 

         Dokladová komise: předseda Petr Bradáč, členové: Eva Janotová,  

         Tereza Miksová, Mirka Jozefiaková. 

➢ Uzavření smlouvy o řízení projektu „Cyklostezka Kněževes – 

Rakovník“ s firmou LKA s.r.o. za předpokládanou cenu 90 000 

Kč bez DPH. 

➢ Uzavření podnájemní smlouvy pro dočasný zábor 

č.MP/N/DN/22/246 mezi Družstvem Agrochmel Kněževes 

(pronajímatel), Ředitelstvím silnic a dálnic ČR (podnájemce) a za 

účasti Městyse Kněževes jako vlastníka pozemků p.č. 2231, 2297, 

2300, 2309, 2353, 2373, 2391, 2404 v k.ú. Kněževes u Rakovníka 

v rozsahu 8 126 m2 za podnájemné 194 024 Kč/rok od data 

předání staveniště. 

➢ Schvalují prodej části pozemku parc.č. 249, výměra 35m2, k.ú. 

Kněževes u Rakovníka dle geometrického plánu č.982-111/2022 

ze dne 15. 9. 2022 paní EV za cenu 17 500 Kč vč. DPH. 

➢ Schvalují dodavatele energií na rok 2023 firmu EP ENERGY 

TRADING, a.s. na základě plné moci mezi Městysem Kněževes 

a firmou Optimal-Energy.cz, a.s. 

➢ Závěry komise pro posouzení a hodnocení nabídek a schvalují 

výběr dodavatele v rámci veřejné zakázky „Cyklostezka 

Kněževes – Rakovník“. Vybraným dodavatelem je ALGON, a.s., 

Ringhofferova 115/1, 155 21 Praha 5, IČ: 28420403, 

s předloženou nabídkovou cenou 13 741 655 Kč bez DPH. 
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z veřejného zasedání 13.12.2022 
   Zastupitelé schválili 

➢ Pravidla rozpočtového provizoria na rok 2023. 

➢ Odpisový plán za rok 2022. 

➢ Rozpočtové opatření č. 9. 

➢ Cenu stočného na rok 2023 ve výši 55,-Kč/m3 vč. DPH. 

➢ Dodatek č.1 na svoz komunálního odpadu s firmou Marius 

Pedersen, a.s. a ceník na rok 2023.  

➢ Smlouvu o příspěvku ve výši 20.000,- Kč na vybudování 

prodloužení hlavního vodovodního řádu v ulici Libušina pro 

současné i budoucí vlastníky. 

➢ Strategický plán městyse Kněževes na rok 2022-2028. 

➢ Realizaci stavby „Přírodně blízká opatření v povodí 

Rakovnického a Kolešovického potoka“. 

➢ Nákup technologie na srážení fosforu od RAVOS, a.s. za cenu 

392.250,- Kč bez DPH (Hodnoty fosforu dle vzorků odebraných 

v odtoku z čistírny neodpovídaly platným předpisům. Správce 

vodního toku podal žádost o přerušení řízení k povolení 

vypouštění odpadních vod do vod povrchových. Instalací uvedené 

technologie zajistíme splnění limitů. 

 

 
 

Volba prezidenta České republiky 13. a 14. ledna 2023 

Volby se budou konat v pátek 13. ledna od 14.00 

do 22.00hodin, v sobotu 14. ledna od 8.00 do 

14.00hodin. Volební místnost je stejná jako u 

ostatních voleb (místnost v přízemí budovy úřadu 

vedle pošty). Případné druhé kolo se  koná 27. a 

28. ledna 2023 ve stejné volební místnosti. 

Volební lístky na I. kolo voleb dostanou voliči do 

schránek, na případné II. kolo budou k dispozici ve volební místnosti. 
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Vítáme nové děti 

Josef Šťastný 

Julie Levická  

 

Přejeme do života hodně zdraví a štěstí.  

 
 

Opustili nás 

 

Věra Králičková  Vladimír Panoška      Josef Šindler 

Josef Kučaba  

   Čest Vaší památce. 

 

 

Několik čísel z kanceláře úřadu k 10.12.2022 

47 – uzavřených sňatků -Kněževes 21, Chrášťany 21, Přílepy 4, 

Svojetín 1 

1037 - počet obyvatel  

7 - narozených dětí 

8 - zemřelých 

8 - stěhování v obci 

38 - odhlášených 

33 - přihlášených 
 

548 - ověření podpisů a listin  

37 - jednorázový příspěvek na dítě 

27 - výpis z rejstříku trestů 

16 - poskytnutí referenčních údajů k žádosti o dotaci 

13 - konverze dokumentu 

8 - zřízení datové schránky 

8 - výpis z katastru nemovitostí 

4 - zřízení nových přístupových údajů k datové schránce 

4 - bodové hodnocení řidiče 

2 - výpis z obchodního rejstříku 

1 - výpis z rejstříku právnických osob 

3290 - odeslaných sms zpráv z webových stránek 

https://www.obrazky.cz/?q=smute%C4%8Dn%C3%AD+obr%C3%A1zek&url=https://www.pohary.com/eshop-pictures/8605.jpg&imageId=94df3dc1c7189e70&data=lgLEEFDJXv1pqC-ys4kNUkQX2JLEMKfS7alH7OYxWKXVEt4kQ8fd4hOS5mnI2-RKtNZ0aGLYd4IC3lEEg4UDLe2d0_0sqc5bB7dwxALdoZPEAqZnxAK8RMQC-d0%3D
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Změna ceny stočného pro rok 2023  

Na základě usnesení č.31/22/ZM veřejného zasedání Zastupitelstva 

městyse Kněževes konaného 13.12.2022 dochází k úpravě ceny 

stočného od 1.1.2023 na 55,-Kč s DPH. 

Pokud nahlásíte samoodečet k 31.12.2022 (2.-6.1.2023 do kanceláře 

úřadu) bude množství odpadních vod účtováno dle skutečného stavu . 

Jinak se spotřeba stanoví poměrem. Vyúčtování stočného bude v dubnu 

2023 za období duben 2022 až duben 2023. 

Samoodečet se týká jen těch občanů, kteří platí stočné dle vodoměru.  

 
Platba stočného paušálem 

Připomínám, že platba paušálu za stočné 2/2 2022 je splatná do 

31.12.2022. 

Výše paušálu v roce 2023  

V domě 36 m3/osobu/rok  36 x 55,- = 1.980,-Kč   

v bytě 35 m3/osobu/rok  35 x 55,- = 1.925,-Kč 

ostatní 18 m3/osobu/rok  18 x 55,- =    990,-Kč  

Upravte si prosím od 1.1.2023 výši trvalých příkazů, pokud platíte 

bankovním převodem. 

 
Přehled nákladů pro výpočet stočného 

Podle tabulky níže je vidět, o kolik se navýšily náklady oproti roku 

2021.  

náklady 2021 2022 

El. energie 201.922,- 525.594,- 

voda 25.709,- 18.477,- 

Služby RAVOS s.r.o. 279.585,- 369.359,- 

odpisy 1.310.225,- 1.349.328,- 

úroky 133.476,- 635.524,- 

obnova 976.000,- 976.000,- 

Osobní náklady,odvody 189.377,- 179.882,- 

 

Náklady celkem 

 

3.116.294,- 

 

4.054.164,- 
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Vzhledem k častým opravám čerpadel díky stálému používání 

vlhčených ubrousků, 2 ze 3 čerpadel už nejdou opravit (1ks stojí 

90.000,-Kč). Jen v červenci si opravy čerpadel vyžádaly 8 výjezdů 

servisu, 3 čištění a průplachy.  

Znovu apeluji na všechny občany, vlhčené ubrousky do kanalizace 

v žádném případě nepatří. Jsou vyrobeny z dlouhých vláken netkané 

celulózy anebo z plastů, nedochází k jejich rozkladu a způsobují 

zanášení kanalizační sítě a ucpávání čerpadel.  

Já vím, píšu to pořád dokola, ale výši ceny stočného si můžeme ovlivnit 

sami, ale ne všichni díky svému nezodpovědnému chování o nižší cenu 

stojí. Buďte prosím zodpovědní vůči všem. 

 
 

Změna ceny vodného pro rok 2023 RAVOS, s.r.o. 

Na základě rozhodnutí valné hromady VSOR (vodohospodářské 

sdružení obcí Rakovnicka) ze dne 28.11.2022 dochází k úpravě ceny 

vodného na výši 58,88Kč s DPH (53,53Kč bez DPH). 

Pokud nahlásíte samoodečet k 31.12.2022 (2.-6.1.2023) bude 

stanovené odebrané množství dle skutečného stavu. Jinak se spotřeba 

stanoví poměrem.  
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Ceny za svoz a likvidaci odpadu pro rok 2023 

Vážení spoluobčané, 

Rádi bychom Vás informovali o situaci v oblasti likvidace odpadu na 

území Městyse Kněževes. 

Podle vládního nařízení by mělo dojít do roku 2030 k ukončení 

skládkování komunálního odpadu. 

S tímto jsou spojeny zvýšené nároky na občany, kdy do roku 2030 

poroste poplatek za skládkování, ale zároveň bude snaha o snížení 

množství odpadu na občana a jeho odváženého odpadu na skládky 

k likvidaci. To vše se projevuje na konečné ceně likvidace odpadů a 

obec nemá možnost toto ovlivnit. 

Rok 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 

Množství odpadu obyvatel/kg 200 190 180 170 160 150 140 130 120 

(v tabulce je jasně dáno množství na 1 obyvatele, pokud přesáhneme 

toto množství, navyšuje se poplatek za uložení o 400,-/t) 

Společnost zajišťující pro naši obec svoz a likvidaci odpadu pro příští 

rok navyšuje ceny za svoje služby o zhruba 13%. Tyto odůvodňuje 

zvýšenými náklady na provoz svých zařízení a právě i již výše 

zmiňovaným navýšením státem určených poplatků. 

Zastupitelé Městyse Kněževes si uvědomují situaci v jaké se 

momentálně občané nacházejí a z tohoto důvodu se pro příští rok, i 

v tak nepříznivém období a napjatém rozpočtu obce dohodli, že 

poplatky za svoz komunálního odpadu zůstanou na výši za rok 2022. 

Za toto rozhodnutí jsme, ale 

nuceni Vás požádat o větší míru 

součinnosti a důslednější třídění 

odpadů z Vašich domácností. 

Nejedná se jen o Papír, Plast, 

Sklo a TetraPack obaly, ale i o 

Kov (plechovky atd.) a BIO 

odpad. Dávejte prosím pozor, 
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aby se do Vašich popelnic nedostávaly odpady, které tam nepatří 

(stavební suť a podobné) a hlavně odpady, které se dají jednoduše 

vytřídit. V této části Vás žádáme o pomoc a nabízíme Vám za ni 

finanční úsporu pro Vaše peněženky a tř eba i lepší životní prostředí. 

Pokud se nám toto společné úsilí nepovede, budeme nuceni již pro rok 

2024 sáhnout k rapidnímu navýšení poplatků za odvoz komunálního 

odpadu. Ceny služeb v tomto sektoru budou i nadále stoupat a není 

možnost je do takové míry obcí dotovat. Jedinou cestou je tak poctivé 

třídění, které nám naopak může požadované peníze přinést a snížit 

celkové náklady na likvidaci odpadů v naší obci. 

Využívejte prosím náš sběrný dvůr a odpady, které nepatří do popelnic 

ať už na komunální nebo tříděný odpad, ukládejte tam. Pokud budete 

mít jakékoli připomínky k jeho fungování, prosím sdělte nám je. 

Budeme se snažit, abyste měli dostatek nádob pro ukládání tříděných 

odpadů. 

Od společnosti, která zajišťuje likvidaci odpadů máme přesná čísla a 

víme tedy množství veškerých likvidovaných odpadů včetně nákladů 

na jejich případné dotřídění. Z tohoto reportu jsme schopni snadno 

vyhodnotit, zda se naše úsilí daří a zda bude nutné směřovat 

k navyšování poplatků. 

Velice děkuji za podporu 

Marek Albert 

zastupitel a předseda finančního výboru 

 

Odpady 

Popelnice budou 2. vánoční svátek 26.12.2022 

vyvezeny.  

Harmonogram vývozu popelnic 2023 

Vývoz popelnic bude pravidelně jako doposud 1x za 

14 dnů každý sudý týden (9.1., 23.1., 6.2.,20.2…..) 
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Poplatek za odpad 2023 se nemění 

Dle platné Obecně závazné vyhlášky č. 3/2021. 

900,- Kč / osobu / rok 

900,- Kč / nemovitost, byt, kde není hlášená žádná osoba k trvalému 

pobytu / rok 

 
Svoz plastů v pytlích od domů 

Tak jak jste zvyklí, každý poslední pátek v měsíci. Jen je nebude svážet 

firma Marius Pedersen a.s., ale svoz zajistíme sami. Vývoz objednáme 

až poté, co nashromáždíme větší množství, abychom neplatili zbytečný 

výjezd a poloprázdné auto. 

 

Přehled příjmů a výdajů odpadového hospodářství 

Náklady 2019 2020 2021 

Vývoz popelnic 622.249,- 861.811,- 931.918,- 

Tříděný odpad 279.141,- 355.375,- 388.177,- 

Objemný a 

směsný odpad, 

BIO, SD dvůr 

 

210.870,- 

 

325.466,- 

 

461.076,- 

Náklady 

celkem 

1.112.260,- 1.542.652,- 1.781.171,- 

  

Příjmy od 

občanů 

662.574,- 

(700,-/obyv.) 

651.406,- 

(700,-/obyv.) 

768.180,- 

(800,-/obyv.) 

EKOKOM, 

ELEKTROWIN, 

 

194.135,- 

 

171.104,- 

 

219.774,- 

Příjmy celkem 856.709,- 822.510,- 987.954,- 

 

Doplatek obce 255.551,- 720.142,- 793.217,- 

 

Přehled je sestaven z ukončených období. Přesný přehled za rok 2022 

bude uveřejněn do 15.1.2023 na webových stránkách obce. Z tabulky 

je zcela jasný nárůst cen a kolik doplácí obec ze svého rozpočtu navíc. 

Jednoduchými počty pak zjistíme, že ani maximální zákonem 

stanovená výše poplatku 1.200,- na osobu nám nestačí. 
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Navíc jsme postaveni před těžký úkol, který se bude týkat nás všech.  

V letošním roce je dáno množství uloženého odpadu na 1 obyvatele 

190kg/rok. My jsme tuto hranici překročili v listopadu. Za prosinec 

tedy budeme platit poplatek za uložení odpadu o 400,-Kč/t více.  

V roce 2023 je dáno množství uloženého odpadu na 1 obyvatele 

180kg/rok . To  

znamená, že se musíme pokusit snížit množství ukládaného odpadu.  

A jak? Jednoduše. Do popelnic nepatří papír, plasty, sklo, tetrapaky, 

plechovky. Pak zjistíte, že nepotřebujete dvě popelnice s vývozem 

každých 14 dnů, ale stačí Vám jedna nádoba. A nezáleží na tom 

kolikačlenná je domácnost. Když se chce, tak to prostě jde. Je to na 

každém z nás. Jdeme do toho společně? (v tuhle chvíli je max. poplatek 

na osobu 1.200,-Kč/rok, to přece nechceme). A můžeme začít hned o 

Vánocích. Jak s radostí dárky rozbalujeme, s radostí 

jejich obaly roztřídíme, krabice sešlapeme a vhodíme 

do určených nádob.  

Od roku 2024 se bude odděleně svážet popel. Pokud se 

podaří svážet opravdu čistý popel, snížíme jak 

množství uloženého komunálního odpadu, tak i cenu za tunu uloženého 

odpadu.  

 

Poplatek za psa či kočku v nájemním obecním 

bytu je od 1.1.2023 zrušen.  

 

Stavba rybníku 

V Příštím roce začne Státní pozemkový úřad s výstavbou rybníku na 

 pozemku směrem na Přílepy vpravo. Konečně se podaří zrealizovat 

záměr stavby trvající od roku 2005. V rámci pozemkových úprav byla 

zvolena nejvhodnější lokalita právě proti čistírně odpadních vod.  

Hlavním účelem stavby je podpora systému ekologické stability území 

spočívající ve vybudování vodní nádrže a lokálního biocentra, a tím 

zvýšení retenční schopnosti krajiny a vytvoření vodního biotopu se 

stojatou vodou. Lokalita bude poskytovat vhodná stanoviště pro 

rostlinná a živočišná společenstva. Výsadba stromů a keřů (olše, jasany, 
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javory, habry, topoly, svídy, brsleny, střemchy, kaliny) vytvoří 

stanoviště vhodná k úkrytu a hnízdění vodního ptactva. 

Plocha vodní nádrže bude 41030m2 s hloubkou max. 2,15m a 830m 

ohrázování. Přilehlé dvě tůně mají plochu 

hladiny 

136m2  

s hloubkou 0,7m.  

Vznikne tak nový 

velmi hezký 

krajinotvorný prvek na území o 

velikosti 10,96ha.  

Místo, kde budete moci s dětmi a svými mazlíčky trávit volný čas. 

 

Do budoucna bychom chtěli umístit naučnou stezku a odpočinkové 

místo. 

 
 

Poděkování  

Velké poděkování patří panu Ferenczovi Štefanovi 

za pořizování fotodokumentace a videí na všech 

kulturních, společenských a sportovních akcích 

v Kněževsi. 

Poděkování 

Patří také všem občanům, kteří sami zajišťují úklid nejen před svými 

domy, ale i na veřejných prostranstvích. Připravené hromádky listí a 

větví sváží naši zaměstnanci.
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Vánoční besídka MŠ a ZŠ 

Po dvouleté pauze 

vynucené pandemií 

jsme opět začali 

přemýšlet o vánoční 

besídce pro rodiče 

našich žáků. Za 

podpory Městyse 

Kněževes jsme mohli 

besídku uskutečnit ve 

velkém stylu. A aby 

byla sokolovna plně 

využita, připravily si program jak děti ze základní školy, tak i děti 

z mateřské školy. Naším cílem bylo otevřít besídku nejen pro rodiče, 

ale i pro širokou veřejnost. To s sebou neslo i velké přípravy – výzdoba 

sokolovny a příprava občerstvení, na kterém se podíleli žáci, učitelé a 

další zaměstnanci školy a i sama paní ředitelka.  

Děti z mateřské školy si připravily vánoční pásmo s množstvím 

básniček, písniček a tanečků. Školáci společně secvičili tanečně 

dramatické představení s názvem Jak se Grinchovi o Vánocích srdíčko 

zvětšilo. Děti se do příprav kulis, rekvizit i samotného secvičování vrhly 

s nadšením. O to víc nás pak potěšila velká účast ze strany rodičů i 



15 
 

veřejnosti a věříme, že žáci svým představením rozesmáli a naladili na 

vánoční čas.  

Vladimíra Gregorková Vicjanová, Věra Kejlová 

 

Podzim v mateřské škole 

Je to čas, kdy si nové 

děti zvykají na výraznou 

změnu ve svém životě, 

ale i období získávání 

nových poznatků a 

zkušeností. Toto období 

je bohaté na zážitky, 

zařazujeme procházky 

do přírody,  sbírání 

podzimních přírodnin, 

seznamování se 

s podzimními svátky, 

činnostmi, změnami a jevy v přírodě, typickými pro tento čas.  

S dětmi jsme nasbírali kaštany, které jsme v rámci polodenního výletu 

odvezli daňkům na Olešnou. Cestou k oboře, jsme si procvičili získané 

poznatky o stromech, rostlinách a zvířátkách z lesa. Poznávali jsme 

druhy jehličnatých stromů a porovnávali velikost jehličí a šišek 

jednotlivých stromů, 

vysvětlili jsme si na 

pařezech stáří 

stromů, na 

vytěženém dřevě 

jsme si užívali vůně 

čerstvé pryskyřice a 

na konec jsme si 

zasoutěžili v házení 

šišek.   

    K podzimním 

činnostem patří 

pouštění draků. Děti 

draky doma společně 
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s rodiči vyráběly. Ve školce se tak sešla spousta krásných draků, 

kterými jsme si vyzdobili šatnu a třídu. Děti měly z vyrobených draků 

velkou radost, o to větší, že je vyrobily doma s maminkou nebo 

tatínkem. Za krásné draky si odnesly diplomy a odměnu. 

 

V listopadu jsme si 

povídali také o 

Halloweenu. Je to 

téma pro děti velice 

lákavé a tento 

svátek už berou 

téměř za svůj. Těší 

se na strašidelné 

řádění a vyrábění, 

ale také ví, že 

nesmíme 

zapomínat na naše 

svátky a tradice.                                                                                                                                                                             

Chtěli jsme jim proto přiblížit i náš svátek „Dušičky“. Formou příběhu 

jsme jim vysvětlili, co tento svátek znamená, vyrobili jsme společně 

věneček a navštívili místní hřbitov. Tam jsme věneček položili na 

opuštěný hrob a zapálili svíčku. Společně jsme zavzpomínali na naše 

blízké i na mazlíčky, kteří už nejsou mezi námi. Děti se svojí citlivou 

dušičkou toto téma krásně zvládly.  

      

Radost dětem jsme udělali strašidelným 

podvečerem na naší zahradě, kde jsme 

pro ně připravili kouzelnou strašidelnou 

stezku.                                                                                                                                                  

Zahradu jsme převlékli do strašidelného 

hávu, na stromech nám svítili duchové, 

po trávě lezli pavouci v obří pavučině, na 

cestu svítily strašidelné dýně a sklenice a 

byla tam také spousta krásných 

podzimníčků, které děti vyráběly se 

svými rodiči. Nechyběly ani čarodějnice, 

které míchaly kouzelné lektvary a  

provázely děti stezkou odvahy. 
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Návštěvnost byla veliká, děti a dokonce i pár rodičů přišly v kostýmech 

a společně jsme si užili krásný podzimní čas. 

                  

                                                  

 
 

 



18 
 

Jak čas plynul, tak i v naší školce se nám pomalu blížil adventní čas.                                                                             

Toto období všichni milujeme, děti jsou natěšené na příchod Ježíška, 

dodržujeme tradice, 

vysvětlujeme symboly 

našich vánoc.  

Nacvičili jsme 

jednoduché pásmo 

vánočních koled na 

vánoční jarmark, který 

se konal spolu s 

rozsvícením stromku. 

Tímto bychom chtěli 

ještě jednou poděkovat 

za vánoční stromeček p. 

Kučerovi a p.Vlkovi a 

také za krásné výrobky našich šikovných maminek, kterými na jarmark 

přispěl y.   

Vyvrcholením tohoto předvánočního času, byla vánoční besídka. Letos 

se nám konečně podařilo uspořádat společně se základní školou, 

besídku v sokolovně, 

pro rodiče i veřejnost.                                                                              

Tato akce byla velice 

náročná na přípravu i 

organizaci, ale 

všechno to úsilí se 

vyplatilo. Ta 

atmosféra ve vánočně 

nazdobené sokolovně, 

radost v očích rodičů 

a dětí, byl pro nás 

všechny velkou 

odměnou. Shodli jsme se s paní ředitelkou na tom, že jsme tím  zasadili 

semínko pro další tradici v naší obci, při které se společně budeme 

setkávat v předvánočním čase a společně budeme trávit tyto kouzelné 

chvíle. 

Na závěr bychom chtěli všem popřát za celý kolektiv mateřské školy, 

krásné Vánoce a hodně štěstí a zdraví do nového roku. 

                                                        Yvona Tvrzová a Veronika Žáková 
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Štědrovečerní mše svatá v kostele sv. 

Jakuba Většího 

V sobotu 24. prosince od 20.00hodin. 

 

 

 

 

 
Zamyšlení nad časem  

ČAS věnovat, ČAS mít, být obdarován 

ČASEM. Neukázat spěch, i když není 

ČAS – nedívat se na hodinky ve 

společnosti, které jsme věnovali svůj 

ČAS. Využívat čas, ale nepromarnit, kdy 

jsme schopni. ČAS nezištně darovat… 

z Pamětí národa 

Závěrem mi dovolte Vám všem popřát krásné, pohodové, klidné 

Vánoce. Spoustu krásných chvil strávených se svými blízkými. A 

v novém roce všechno dobré, hodně zdraví, štěstí, lásky. V negativních 

věcech hledejme i ty pozitivní. S úsměvem na tváři a dobrou myslí 

půjde všechno líp. 

Zdenka Malafová, místostarostka  

 

Vánoční pranostiky 

• Svítí-li na Štědrý den od deváté hodiny jasně slunce, bude krásné 

počasí na žně obilné, senné i otavové. 

• Jitřní jasné a obloha čistá, úroda hojná příští rok jistá. 

• Jasno na den Štědrý, bude hrách tvrdý. 

• Na Štědrý večer hvězdičky - ponesou vajíčka slepičky. 

• Jestliže večer před Narozením Páně jasno jest, bez větru a deště, 

a ráno slunce jasné vychází, bude úrodný rok na víno. 

• Padá-li na Štědrý den večer v noci sníh, urodí se mnoho chmele. 
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Kněževeský zpravodaj registrován u Ministerstva kultury ČR pod č. 

MK 12464. 

Kněževeský zpravodaj vydává Úřad městyse Kněževes v nákladu 450 

výtisků. 

Zpracovala Zdenka Malafová 


